



ကညီဂံခိၣ်ထံးပိၣ်မုၣ်ပှၣ်ဘျးစဲ
Karen Grassroots Women Network
Email: KGWN2018@gmail.com

“ကညီပိၣ်မုၣ်တၢ်ထံၣ်လိၣ်တၢ်ပိၣ်သကိးလွံၣ်ဘျီတဘျီအလံာ်ဘိးဘၣ်ရၤလီၤ”

၂၀၁၉နံၣ်,အိးကထိဘၢၣ် ၂၈သီ

ကညီပိၣ်မုၣ်တၢ်ထံၣ်လိၣ်တၢ်ပိၣ်သကိးလွံၣ်ဘျီတဘျီအံၤဘၣ်တၢ်မၤအိၤဖဲလုၣ်တၢ်လီၤ, လုၢ်ပျံၢ်ကိၢ်ဆၣ်,ဖၣ်အၣ်ကိၢ်ရၣ်အပူၤ စးထီၣ်ဖဲ ၂၅သီ-၂၆သီ လါအိးကထိဘၢၣ် ၂၀၁၉နံၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ထံၣ်လိၣ်တၢ်ပိၣ်သကိးဘျီစဲအံၤကညီပိၣ်မုၣ်ကရၢကရၢ (၃၄)ဖု လါအအိၣ်လၢတၢ်လီၤအါတီၤ, ဂံၢ်ခိၣ်ထံးကညီတၢ်ကရၢကရိပိၣ်မုၣ်ခၢၣ်စး လါအမၤတၢ်လါအတက့ၢ်လီၤဆိတဖၣ်, န့ၣ်သဝီသးပှၢ်မုၣ်တဖၣ်ယုၣ်ဒီးပှၢ်နီၢ်တဂၤပိၣ်မုၣ်ခၢၣ်စးခဲလၢၣ်(၂၂၅)ဂၤဖဲထီၣ်ပၣ်ယုၣ်မၤသကိးတၢ်န့ၣ်လီၤ.

ကညီပိၣ်မုၣ်တၢ်ထံၣ်လိၣ်တၢ်ပိၣ်သကိးဘျီစဲအံၤ တၢ်မၤအိၤအိၣ်ဒီး တၢ်ပညိၣ်လၢ “တၢ်ကမၤဆူၣ်ထီၣ် ဂံၢ်ခိၣ်ထံးကညီပိၣ်မုၣ်တဖၣ် တၢ်မၤသကိးတၢ်အဂံၢ်အဘါ ဒ်သိးကညီပှၢ်တဂၤဒိၣ်ထီၣ်အဂီၢ်” ဒီးလၢတၢ်ထံၣ်လိၣ်တဘျီအံၤအပူၤတၢ်ကွၢ်ပဲၣ်ထံၣ်နီၤဖးက့ၤကညီပိၣ်မုၣ်တၢ်ထံၣ်လိၣ်တၢ်ပိၣ်သကိးသၢဘျီတဘျီတၢ်ဆၢတဲာ်ဒီးတၢ်အစၢတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ကညီပိၣ်မုၣ် တၢ်ထံၣ်လိၣ်တၢ်ပိၣ်သကိးဘျီစဲအံၤ တၢ်မၤအိၤတၢ်ဆၢကတီၢ်ယံာ်ဝဲခံသီအတီၢ်ပူၤဒီး တၢ်ဂ့ၢ်လၢတၢ်တၢ်ပိၣ်တဲသကိးအိၤတဖၣ်မ့ၢ်ဝဲ ပိၣ်မုၣ်တၢ်ပၣ်ယုၣ်မၤသကိးတၢ်လၢ တၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်တၢ်လဲၤကျဲတၢ်အိၣ်သး, တကီၢ်ခါတၢ်ပဲာ်ထံၣ်နီၤဖး ကီၢ်ပယီၤထံၣ်ရူၢ်ကီၢ်သဲးတၢ်အိၣ်သး, တၢ်ဟ့ၣ်ခိၣ်နီၤလိၣ်ဘၣ်သး ဟီၣ်ခိၣ်ကပံာ်တၢ်ဂ့ၢ်ကီၢ်,တၢ်ပာ်ဖျါထီၣ်ယိၣ်လိၣ်တၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်ကရၢၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤအမဲာ်ညါ တၢ်တၢ်ပိၣ်ဟ့ၣ်ခိၣ်လိၣ်သကိးသးဘၣ်သး ကညီဒီကလုာ်စၢဖိၣ်ကရၢသဲးတၢ်ဒိသဒါလၢပိၣ်မုၣ်အဂီၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဒ်န့ၣ်အသိး, တၢ်တၢ်ပိၣ်တဲသကိးဒီးဟံးန့ၢ်တၢ်ဘၣ်သးဘၣ်သးတၢ်မၤလီၤတၢ်ဂံၢ်ခိၣ်ထံးကညီပိၣ်မုၣ်ပှၢ်ဘျးစဲကရၢၢ် အက ရၢ ဖိ တဖၣ်ခိဖျိ တၢ်ယုၣ်ခၢၣ်စးလါအဖဲထီၣ်တဖၣ်အတၢ်ပာ်သး အိၣ်ဒီးတၢ်ပာ်ဂၢ်ပာ်ကျဲၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. လါ န့ၣ်အ မဲာ်ညါ တၢ်ယု ထၢ ထီၣ် ပှၢ်လၢကတီၢ်ခိၣ်ရိၣ်ခဲတၢ်တဂၤ လါ ကဟံးမူဒါလၢ တၢ် ကမၤကဲထီၣ် လိၣ် ထီၣ်ပှၢ်ဘျးစဲအံၤတၢ်ဖဲးတၢ်မၤတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

လါန့ၣ်အမဲာ်ညါ တၢ်တၢ်ပိၣ်တဲသကိးဒီး ဟ့ၣ်ခိၣ်ဟ့ၣ်ခိၣ်နီၤလိၣ်သးဘၣ်သးကီၢ်ပယီၤတၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်တၢ်လဲၤ ကျဲ, တကီၢ်ခါကီၢ်ပယီၤပှၢ်ဟီၣ်ခိၣ်ဖိတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်တၢ်အိၣ်သးဒီးပဒိၣ်တၢ်ဟံးန့ၢ်မူဒါယုၣ်ဒီးထံၣ်ဂုၤကီၢ်ဂၤတၢ်ယိထံသ့ၣ်ညါ ကီၢ်ပယီၤတၢ်အိၣ်သးအကလုာ်ကလုာ်န့ၣ်လီၤ.

ကညီပိတ်မုတ်တံထံလိတ်တၢ်ပိတ်တဲသကိးလွံၤဘျီတဘျီအံၤ ကညီပိတ်မုတ်ခၢ်စးလၢ အဖဲထီၣ်တဖၣ်အိၣ်ဖှိၣ်တဖၣ် တၢ်ပိတ် တဲသကိးဘၣ်ယးခါဆူညါတၢ်ဖဲတၢ်မၤတဖၣ် လၢတၢ်ကဆိၣ်တရူ ယုထီၣ်ဝဲ ကီၢ်ပယီၤပဒိၣ်, ခုၣ်အဲၣ်ယုၣ်ကညီဒီကလုၣ်စၢ်ဖှိၣ်ကရၢဒီးထံကီၢ်ဘီမုတ်တၢ်ကရၢကရိတဖၣ်မုၢ်ဒ်အဖီလၢအသိးအံၤလီၤ.

၁.တၢ်ကတြုၣ်သံကွံၣ် ၂၀၁၈နံၣ် တၢ်ပၤဆုၢ်ရဲၣ်ကျဲၤဟီၣ်ခိၣ်အိၣ်ကလီၤ, ဟီၣ်ခိၣ်အိၣ်သဘူတဖၣ် အတၢ်ဘျၢသဲစးဝံၤတၢ်ကဟံၣ်ဖှိၣ် ဘျါဆဲကွံၣ်ဟီၣ်ခိၣ်ကဟံၣ်တၢ်ဂ့ၢ်ကီၢ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢအပဲၤဝဲဒီးတၢ်တီၢ်တြုၣ်လၢတအိၣ်ဒီးတၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးဘၣ်အဂီၢ်.

၂.တၢ်ဒိသဒေပိတ်မုတ်တၢ်ဘျၢသဲစးဂ့ၢ်ဝီ လၢတၢ်ဟံၣ်လီၤအီၤတဖၣ် တၢ်ကဟံးမူဒါဒီး မၤဖျါ ထီၣ်အီၤ တုၤလီၤ တီၤ လီၤအဂီၢ်.

၃.တၢ်ကဟံၣ်လုၢ်ဟံၣ်ပုၤဟံးမူဒါဘၣ်ယးဘၣ်ကီဘၣ်ခဲအတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဒီးတၢ်ခိၣ်ကီၢ်ဆၢအတၢ်တိစၢၤမၤစၢၤတဖၣ်တၢ်ကမၤစၢၤဒံးဆူညါအဂီၢ်.

၄.တၢ်ကတြုၣ်သံကွံၣ် ၂၀၀၈နံၣ် တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ဆီလီၤတၢ်ဘျၢခိၣ်သ့ၣ်ဒီးတၢ်ကကတီၤကွဲးလီၤယၢ် တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ဆီလီၤတၢ်ဘျၢခိၣ်သ့ၣ်အသိဘၣ်ယးဖဲၣ်ဒရၢၣ်ကီၢ်စၢ်ဖှိၣ်လၢအမုၢ်အတီအဂီၢ်.

၅.တရူးလၢတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်တၢ်မုတ်တၢ်ခုၣ်အမုၢ်အတီဝံၤဒံးဘၣ်န့ၣ် တၢ်ကဆိကတီၢ်ကွံၣ် တၢ်သ့ၣ်လီၤဘျၢလီၤတၢ်တိၣ်ကျဲၤဒိၣ်ခိၣ်မုၢ်မုၢ်လၢန့ၣ်ကလုၣ်ဟီၣ်ကဝီၤတဖၣ်တဘျီယီအဂီၢ်.

၆.တၢ်ကယုကျဲအသိလၢတၢ်ကလဲၤပတၢ်ကွံၣ်တၢ်မုတ်တၢ်ခုၣ်အတၢ်ဖဲတၢ်မၤလၢအပတုၣ်ယၢ်အသးတဖၣ်အဂီၢ်.

၇.ကီၢ်ပယီၤပဒိၣ်အတၢ်ယုထၢဒီးခုၣ်အဲၣ်ယုၣ်အတၢ်ယုထၢလၢအကလီၤဘၣ်ဖဲ ၂၀၂၀နံၣ်အပူၤန့ၣ်ပိတ်မုတ်အတၢ်ပၣ်ယုၣ်ပၣ်ဂီၢ်က အါထီၣ်ဂ့ၤထီၣ်ဒီးကမၤတၢ်ယုထၢလၢအအိၣ်ဒီးတၢ်တီၢ်တြုၣ်, တၢ်သဘူဒီးအိၣ်ဖျါဝဲဖျါဖျါဖျါဖျါအဂီၢ်.

တၢ်ဆဲးကျိး

နါအုအုသ့ၣ်-(+၉၅)၉၇၉၂၅၀၂၄၀၀

နီၢ်တၢ်မုၢ်စီ-(+၆၆)၈၁၀၂၆၆၇၃၈